
        ’s-Hertogenbosch, 15 november 2022 
 
Betreft: consultatie lokale aanpak Nationaal Isolatieprogramma,  
 
Geachte heer/mevrouw,  
 
Essent heeft met belangstelling kennis genomen van de in consultatie gebrachte eerste actielijn van 
het Nationaal Isolatieprogramma. De huidige energieprijzen maken het duurzaam verlagen van de 
energierekening van groot belang. Het Nationaal Isolatieprogramma helpt huishoudens de 
energierekening omlaag te brengen en maakt dat Nederland minder afhankelijk wordt van de import 
van energie. Essent ondersteunt de gekozen richting van de eerste actielijn. In het onderstaande zullen 
wij enkele verhelderende vragen en/of suggesties naar voren brengen.  
 
Vanzelfsprekend gaan wij graag met u in gesprek om onze posities nader toe te lichten.  
 
Met vriendelijke groet,  
 
Jarid van de Steeg 
Head of Corporate Affairs – Essent  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Gekozen scope  
 
Uit het voorstel blijkt dat de focus komt te liggen op woningen met een energielabelklasse D tot en 
met F, of een woning waarvan de energetische staat vergelijkbaar is met deze labelklassen. Wij 
steunen de gekozen scope. Wel hebben wij enkele aanvullende vragen:  

- Hoe wordt een op handen zijnde renovatie/reeds uitgevoerde renovatie meegenomen in de 
bepaling (en dus het uiteindelijk in aanmerking kunnen komen voor middelen vanuit het 
Nationaal Isolatieprogramma) van het energielabel? 

- Wat houdt het energielabel in? Kan het defaultlabel ook meegenomen worden? 
 
Ten hoogste 20% ondersteuningskosten 
 
Wij lezen dat in artikel 6 bepaald is dat gemeenten die een specifieke uitkering ontvangen ten hoogste 
20% van het aangevraagde bedrag van de specifieke uitkering mogen besteden aan het bieden van 
gerichte ondersteuning aan bewoners, die daar zelf niet uitkomen. Essent is voorstander van het 
bieden van deze gerichte ondersteuningsmogelijkheid. Ook het geven van helder, praktisch advies 
heeft aanzienlijke impact op de daadwerkelijke verduurzamingsslag die een bewoner kan maken.  

- Op basis van welk getal wordt de 20%-norm bepaald?  
- Is er tevens een mogelijkheid van differentiatie, wanneer het bijvoorbeeld grotere VVE’s 

betreft, wanneer blijkt dat 20% adviessubsidiëring niet afdoende is?  
 
ISDE 
 
Essent juicht toe dat het nu mogelijk is om ook voor één energiebesparende maatregel in aanmerking 
te komen voor de ISDE-subsidie. Hierdoor kunnen er meer bewoners in staat worden gesteld te 
verduurzamen. Dat is een goed teken. Tegelijkertijd merken wij op dat de gekozen benchmarks van de 
subsidie (te weten ca. 30% bij twee maatregelen en ca. 15% bij een maatregel) niet meer aansluiten 
bij de economische werkelijkheid. De inflatie heeft geleid tot een significante stijging van de kosten 
van productie, inkoop, levering en personeel. Die kostenstijging is onvermijdelijkerwijs vertaald in de 
eindprijs van isolatie.  

- Wij zouden graag ter overweging mee willen geven een inflatiecorrectie toe te passen op de 
subsidiebedragen, zodat bewoners niet ontmoedigd raken het nemen van 
verduurzamingsmaatregelen uit te stellen dan wel het überhaupt niet meer overwegen 
daarvan, door de te hoge drempel. Dat zou ongewenste effecten met zich meebrengen voor 
de verduurzamingsdoelstellingen in de gebouwde omgeving en het kunnen slagen van het 
Nationaal Isolatieprogramma.  

 
Zet in op isolatiekwaliteit   
 
Op dit moment bestaan er geen kwaliteitseisen voor isolatie-installatie, terwijl een degelijke kwaliteit 
van het isolatiemateriaal noodzakelijk is om isolatie effectief te laten zijn. Daarom zou er vanuit de 
overheid ingezet moeten worden op een certificeringsplicht voor isolatiebedrijven. Zo’n plicht heeft 
twee voordelen. Ten eerste wordt voorkomen dat consumenten opgezadeld worden met slechte 
kwaliteit isolatie, en hoeven er dus geen dubbele kosten gemaakt te worden in het geval deze op te  
korte termijn vervangen moet worden. Ten tweede heeft een certificeringsplicht voordelen voor de 
snelheid van de warmtetransitie. Ook kan er ingezet worden op de ontwikkeling van verplichtende 
normen voor natuurinclusieve isolatie. Goede, duurzame isolatie is namelijk onontbeerlijk voor het 
effectief laten functioneren van (hybride) warmtepompen en collectieve warmtenetten.  
 
 
 
 



Geef de gemeenten keuzemogelijkheden in hoe het budget in te zetten  
 
Wij lezen dat gemeenten enige keuzevrijheid om het budget naar wens in te zetten, bijvoorbeeld door 
het verstrekken van isolatievouchers. Essent is voorstander van dit voornemen. Tegelijkertijd vinden 
wij het belangrijk te vermelden dat wanneer gemeenten samen willen werken met marktpartijen en 
er voor zouden kiezen integrale ‘verduurzamingstenders’ in de markt te zetten, deze aanbestedingen 
tijdrovend zijn en dus een remmende werking kunnen hebben op de gewenste snelheid in de 
isolatieopgave.  

- Maak het voor gemeenten mogelijk het budget in gedeelten aan te besteden. Zo zou er een 
aanbesteding specifiek voor isolatie of voor energie-advies in de markt gezet kunnen worden. 
Op deze manier kan er relatief sneller overgegaan worden tot begin van 
verduurzamingswerkzaamheden.  

- Hoewel in de regeling niet als voorwaarde is opgenomen dat gemeenten alleen ondersteuning 
bieden aan eigenaren die de hulp het meest nodig hebben, wordt er wel een nadrukkelijke link 
gelegd met energiearmoede. Het ligt daarom ook in de lijn der verwachtingen dat de inzet van 
het budget in veel gemeenten zal aansluiten op bestaande/lopende activiteiten die vanuit de 
SPUK energiearmoede gelden gefinancierd worden. In dit kader kunnen gemeenten ontlast 
worden wanneer zij geen nieuwe aanbestedingsprocedures in gang te hoeven zetten voor 
activiteiten die niet of nauwelijks afwijken van wat er al loopt binnen de gemeente. Dit 
bespoedigt een soepele uitrol van de isolatieopgave.  

- Wanneer er vouchers aan bewoners verstrekt worden, is het van belang dat de voucher 
verstrekt wordt aan gecertificeerde partners. De kwaliteit van de geleverde 
isolatiewerkzaamheden dient geborgd te zijn, om latere herstelwerkzaamheden voor de 
bewoner te voorkomen.  

- Tegelijkertijd is het ven belang dat er landelijke richtlijnen komen rondom de verstrekking en 
verwerking rondom vouchers. Op die manier krijgen zowel bewoners als marktpartijen meer 
zekerheid en worden lokale verschillen in uitvoering geminimaliseerd.  

 


